

As an alternative, it has been decided we should prepare a general purpose public document that would describe the essential nature and purpose of reorganization in terms that would satisfy the general interest of various constituencies outside the Department. A text is being prepared and the finished product will be available shortly. Copies will be distributed to a broad cross-section of Canadians thought to be interested in the new Department of External Affairs and to the diplomatic corps here in Ottawa. A certain number of copies will also be sent to all posts where they may be of use in dealing with local contacts. Members of the Department might find it useful to familiarize themselves with the contents of this document since it should provide a convenient means of satisfying any basic questions that might be posed about reorganization.

Being brief and general in nature, this first document will not necessarily satisfy everyone, particularly the business community which will not only want information about reorganization but assurance that the services it has been receiving in the past in support of trade promotion activities will be as good as they were or better under the new arrangements. To meet this particular need we are planning to produce a second text which will describe in more detail aspects of reorganization likely to be of particular concern to businessmen. Copies will also be available for broad distribution.

In the meantime, members of the Department, particularly ministers and senior managers, are finding it either necessary or desirable to speak in public about reorganization and this need will obviously continue for some time. These public comments should be as consistent and as forthcoming as the current state of the reorganization process permits.

Il a donc été décidé de préparer plutôt un document public d'utilité générale qui décrirait l'essentiel de la réorganisation et de ses objectifs dans des termes qui pourraient satisfaire l'intérêt général de divers secteurs à l'extérieur du Ministère. Un texte est en voie de rédaction et devrait être diffusé bientôt. La distribution se fera à un large éventail de Canadiens que l'on croit intéressés par le nouveau ministère des Affaires extérieures ainsi qu'au corps diplomatique à Ottawa. Des exemplaires seront également expédiés aux missions où ils pourront servir dans les communications avec les points de contact locaux. Par ailleurs, il serait utile que les membres du Ministère en prennent connaissance également puisqu'ils pourraient y recourir pour répondre à des questions simples qui pourront leur être posées au sujet de la réorganisation.

Vu son caractère général et sa concision, ce document ne satisfera pas nécessairement tout le monde, particulièrement dans le monde des affaires où l'on voudra non seulement des renseignements sur la réorganisation mais également des assurances que les services reçus par le passé à l'appui des activités de promotion du commerce seront aussi bons sinon meilleurs suite à la réorganisation. Nous prévoyons donc produire un deuxième document qui traitera plus en détail les aspects de la réorganisation susceptibles d'intéresser plus particulièrement le monde des affaires. Le tirage permettra également une large diffusion.

Par ailleurs, des membres du Ministère, notamment les ministres et la haute direction, sont appelés à parler publiquement de la réorganisation et, de toute évidence, il continuera d'en être ainsi pendant un certain temps. Ces déclarations publiques doivent être dans toute la mesure du possible aussi conséquentes et directes que le permet

To as
speal
Resea
Sect:
coll
ing
deve
avail
Amon
guid
MacG
Oppo
Febr
addr
Comm
kits
sent

On a
rece
tion
tion
for
seen
Depa
like
trad
from
requ
cons
it c
thos
them
requ
vari

If m
selv
abou
they
Info
Work
Reor